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Z Á P I S 

Z jednání Rady Krkonoše – svazek měst a obcí 

v úterý 23. dubna 2024 v 9:00 hodin 

 
 
Přítomno: 8 členů, 1 host 
 
 

1) Zařazení aktuálního tématu dle přání členů a hostů  

Přítomným byl předán materiál o cyklostezkách na území SOHL. Úseky jsou členěny dle kilometrů, 
investorů, dotací atd. Královéhradecký kraj schválil dotaci na úsek Debrné – Les Království. Jsou 
přislíbené další finance v podobě darů či příspěvků obcí. S materiálem je potřeba se důkladně 
seznámit, proto bude součástí jednání Řídící skupiny ISRR a jako bod programu bude zařazen i na 
příští jednání Rady svazku. 

Obec Horní Branná připravuje projektovou dokumentaci cyklostezky Horní Branná – Vejsplachy, 
v roce 2025 plánuje žádost o dotaci, v roce 2026 realizaci. 

 

2) Kontrola úkolů z jednání Rady konané dne 16. 02. 2024 

Úkoly neuloženy. 

 

3) Přehled hospodaření k 31. 03. 2024       

E. Šulcová: Příjmy a výdaje se plní dle rozpočtu, žádné mimořádné situace nenastaly.  

Usnesení č. R/08/24  Rada bere na vědomí přehled hospodaření k 31. 03. 2024. 

 

4) Schválení přijetí dotací 

Královéhradecký kraj schválil poskytnutí dotace na podporu činnosti svazku ve výši 81.000 Kč.  

Usnesení č. R/09/24  Rada schvaluje přijetí dotace ve výši 81.000 Kč od 
Královéhradeckého kraje na podporu činnosti svazku. 

 

5) Rozpočtová změna číslo 1 provedená rozpočtovým opatřením č. 1/2024   

Rozpočtové opatření se týká přijetí dotace z Nadace ČEZ na úpravu běžeckých tratí a přijetí dotace 
KHK na podporu činnosti svazku. 

Usnesení č. R/10/24  Rada schvaluje rozpočtové opatření č. 1, kterým dochází k navýšení 
příjmů o částku 581.000,-Kč a zvýšení výdajů o částku 500.000,-Kč 
v souvislosti se zapojením dotací v roce 2024. 

 

6) Valná hromada v Žacléři – doprovodný program 

E. Šulcová a A. Vaníček informovali o místě konání VH a možnostech doprovodného programu a 
přespání. Podrobnější informace dostanou účastníci s předstihem. 
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Usnesení č. R/11/24  Rada bere na vědomí informaci o doprovodném programu valné 
hromady v Žacléři. 

 

7) Svoz a likvidace odpadů 

V Poříčí u Trutnova proběhlo setkání na téma spalování odpadů, zúčastnil se J. Sobotka spolu s  T. 
Eichlerem, zástupci ČEZ, Marius Pedersen, a dalšími. Řeší se i spalovna v Náchodě. Stoupá zájem o 
odpad do spaloven, zmíněna byla i možnost svozu z Polska (informace, zda je možné z Polska odpad 
svážet není potvrzena). Jednání jsou náročná, variant mnoho, diskutuje se spalování biomasy, 
doplňkové zdroje, objem odpadu z jednotlivých lokalit, složení odpadu, přístupnost do spaloven 
(Mělník, Opatovice,….), možná překladiště, dlouhodobost sjednaných podmínek, termíny realizace…  

Toto vše jsou zatím jen diskuse a sbírání informací, kudy se může ubírat likvidace odpadu 
v Krkonoších a zamyšlení se nad tím vším. Ve hře není liberecká spalovna, protože je kapacitně plná. 

Padla zde zajímavá informace, že celorepublikově je ve směsném odpadu až 40% bioodpadu. 

L. Zimmermann: Založeno Jilemnicko – společenství obcí. Společenství jsou státem preferována, aby 
byla přímá komunikace se státem, který by měl poskytnout i finanční prostředky na provoz. Původní 
svazek Jilemnicko se bude zabývat odpady a vytvářet podmínky pro vstup dalších zájemců o likvidaci 
odpadu. 

Návrh: svoz a likvidace odpadů zařadit jako téma do akčního plánu. 

Usnesení č. R/12/24  Rada bere na vědomí informaci o svozu a likvidaci odpadů – jednání 
Trutnov, stav Jilemnicko – svazek obcí. 

 

8) Travel Trade Day v Hradci Králové – informace o účasti 

E. Šulcová: Jedná se o každoroční akci.  Pořádá se v krajských městech, aby nákupčí (zahraniční 
incomingové agentury) poznali nejen Prahu. Letos probíhá v Hradci Králové prostřednictvím 
CCRKHK. Akce začíná 26. dubna tzv. pre-toury, v Krkonoších jsou zahrnuty aktivity a ubytovací 
zařízení v Peci pod Sněžkou, Janských Lázních, Špindlerově Mlýně. Účastníky budou zástupci 
zahraničních agentur a ředitelé zahraniční zastoupení z Německa, Polska, Skandinávie, zemí 
Beneluxu a UK. V pondělí a úterý se setkáme s nákupčími, kde budeme prezentovat naši oblast a 
naše partnery, dále proběhnou jednání s řediteli zahraničních zastoupení CzT. 

Usnesení č. R/13/24  Rada bere na vědomí informaci o akci Travel Trade Day v Hradci 
Králové. 

 

9) Informace o dění ve Svazku měst a obcí Krkonoše – oblastní DMO (destinační společnost) 
pro TO Krkonoše 

Profesní poradní orgán CCRKHK. 

Probíhá vyhodnocení úpravy běžeckých tratí, sběr podkladů pro vyúčtování dotací. 

Turistické cyklobusy - 21. sezona – zahajovací jízda poslední květnový víkend – trasa z Harrachova. 

Produkt Pohádkové Krkonoše získal 2. místo v kategorii „Nejlepší turistický produkt“ v soutěži „Velká 
cena cestovního ruchu“. Cenu převzala A. Cejnarová. V kategorii „Nejlepší udržitelný produkt“ 2. místo 
získal projekt Sedmkrát na Dotek (DOTEK – p. Kulichová). 

Pojizerský Pacifik jako ucelený turistický produkt zvítězil v 9. ročníku soutěžní přehlídky turisticko-
propagačních materiálů v kategorii Turistický produkt roku 2024. 



Krkonoše – svazek měst a obcí 
oblastní destinační společnost 
Zámek 1, 543 01 Vrchlabí 
IČ: 701 57 898 
svazek@krkonose.eu 
Turismus: www.krkonose.eu 
DMO: www.svazek.krkonose.eu 

 

 

        @Krkonoše.eu                 @krkonoseeu                 @krkonose_eu 

Turistické noviny jsou v tisku, pak začne rozvoz. 

Setkání infocenter proběhlo ve Víchové, bylo spojeno s naučnou stezkou za Kavánovými obrazy. 

E. Šulcová jedná o vstupu obce Víchová, navštíví jednání zastupitelstva. 

Školení – Školení interpretace proběhlo 18.4. 2024, na pátek 10. 5. 2024 je připraveno školení „jak 
pořádat eventy“. Obou školení se pokaždé zúčastnilo 30 zástupců IC, podnikatelů, obcí. 

NPPCR – Čekáme na vyjádření k žádosti. Dotace 50%, celkové náklady 1.000.000 Kč. 

S KHK jsme absolvovali vyhodnocení CR loňského roku. MMR chystá, že dotační záměry by řešily 
přes kraje. My žádáme na marketing a ten by se měl trasformovat na režijní náklady a bezpečný 
marketing. Přesné podmínky nejsou známé. 

Změny v kategorizaci organizací destinačního managementu: Od poslední informace Radě svazku 
proběhlo několilk jednání pracovní skupiny při MMR (zastoupení Krkonoš je prostřednictvím STOČR), 
jedním z hlavních bodů je jednotná právní forma. I na základě připomínek STOČR by tato podmínka 
neměla platit s tím, že důraz zůstane na odbornosti DMO a bude platit podmínka otevřenosti pro 
podnikatelské subjekty. V návrhu je podmínka existence Fondu cestovního ruchu, což splňujeme. 

Strategie cestovního ruchu Krkonoš 2030 - V návaznosti na setkání stakeholderů cestovního ruchu, 
se zástupci obcí, krajů, správy KRNAP, MAS a DMO Krkonoše v září 2023 proběhne v květnu a 
červnu jednání k analytické části dokumentu. Na zmíněných jednáních proběhnou diskuze k aktuálním 
tématům: klimatické změny, doprava, Polsko, … 

J. Sobotka pochválil ředitelku za vztah a přístup ke krajům, vztahy jsou nadstandardní. 

Usnesení č. R/14/24 Rada bere na vědomí informace o činnosti DMO Krkonoše – svazek 
měst a obcí.  

  

10) Informace o aktuálním dění ve svazcích obcí 

a) Svazek obcí Východní Krkonoše – Aleš Vaníček 
Zabývají se studií obslužnosti na území svazku, upřesňuje se zadání, prioritou se jeví parkování. 
Krajina pod Sněžkou: Idea byla, že realizovaná karta hosta bude zajímavá a turisty vyžadována, není 
to tak docela, vše se ladí. Většina obcí si Krajinu pod Sněžkou spojila s platnou funkční kartou a 
poplatky. 
 

b) Svazek obcí Horní Labe – Dagmar Sahánková 
Na pozvání starosty Náchoda J. Birkeho se zúčastnili setkání na téma ZEVO (zařízení na energetické 
využití odpadu). Vnímají zájem některých členů svazku připojit se k systému odpadového 
hospodářství na Jilemnicku. Plánují výjezdní zasedání na Friesových boudách, pozvou zástupce 
Jilemnicka, aby se seznámili s fungováním jejich odpadového hospodářství, dalším programem bude 
prezentace energetické firmy (společné nákupy). Jsou zklamaní v souvislosti s provozem radarů, kdy 
se domnívají, že policie nedodržela domluvená pravidla, neshody v komunikaci se řeší. Sociální fond: 
Vrchlabí přistoupilo k navržení sociálního fondu. Na projektech cyklostezek a MAP vzdělávání se 
soustavně pracuje. 
 

c) Svazek obcí Jilemnicko – Luboš Zimmermann 
Hodně času se teď věnuje realizaci programu Krakonošovy letní podvečery, program je na dva dny, 
nikoli tři jak bylo doposud. Termín 12.-13.7., uvažuje se o dobrovolném vstupném se způsobem platby 
přes QR kód. Město Jilemnice podpoří tuto kulturní akci zvýšeným příspěvkem. 
Probíhá nákup nové drtičky na kompost, jedná se o šestimilionovou investici, vyráběný produkt by měl 
být kvalitnější. Plánují rozšíření eko – služeb o svoz skla, k čemuž je zapotřebí pořízení techniky. 
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Pracuje se na stezce Greenway Jizera (páteřní cyklostezka), důležitá je komunikace s Libereckým 
krajem. 
Jilemnicko – společenství obcí: založeno 26. 3. 2024, dotahují se administrativní a právní záležitosti.  
 

d) Mikroregion Tanvaldsko – Jaroslav Čech 

Tématem je také zpracování odpadu, realizují druhou fázi projektu „Kompostéry pro Tanvaldsko“, další 
aktivity jsou zaměřeny na investice do škol prostřednictvím MAP. Se zapojením města, NSA, skiareálu 
a dalších by bylo potřeba obnovit sportovní dění, sportovní centrum v Harrachově, to by mj. 
předpokládalo použít takovou zasněžovací technologii, díky které by bylo možné zasněžovat využívat 
výrazně déle a lépe (viz. Monínec). Na jaře 2024 započnou opravy velkého skokanského můstku (K-
120) za finančního přispění města, NSA a Libereckého kraje. Připravují se na Světový pohár ve 
skocích na lyžích v roce 2025. 

Usnesení č. R/15/24  Rada bere na vědomí informace o aktuálním dění ve svazcích obcí. 

 

11) Různé 

a) Příští jednání Rady Svazku – termín 
b) Ostatní 

J. Sobotka: 
Stavební zákon: Změna termínu schvalování zřejmě nepřipadá v úvahu, podle nové právní úpravy se 
bude v plné míře postupovat od 1. 7. 2024. 
Zákon o ochraně přírody a krajiny: Změna byla plánovaná z důvodu uvažovaného vyhlášení 
Národního parku Křivoklátsko. J. Sobotka míní netlačit na vyhlášení národního parku přes odpor obcí, 
zákon by se pak zůstal v původní podobě. Pokud by se projednávala změna zákona je třeba se 
zaměřit na postavení obcí na území NP. 
Informoval o jednání ohledně cesty Špindlerovka – Petrovka (cesta vede přes polskou část národního 
parku).  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
                 Ing. Jan Sobotka 
předseda Krkonoše-svazek měst a obcí 

 


